
                                              Protokół Nr XVIII
z  XVIII Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 25 kwietnia 2008r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia  obrad  XVIII  Sesji  Rady  Gminy  Kluki  dokonał 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Grzegorz  Augustyniak,  który  przewodniczył 
obradom.  Powitał  serdecznie  wszystkich   radnych,  Pana  Wójta,  Panią 
Sekretarz,  Panią  Skarbnik,  Radcę  prawnego,  sołtysów  oraz  wszystkich 
przybyłych gości na dzisiejszą sesję oraz stwierdził,  iż na stan  15 radnych 
obecnych jest 15 radnych. Obrady są prawomocne.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie  porządku obrad.
           Porządek  obrad  radni  otrzymali   z zawiadomieniem  i materiałami 
na sesję.
Przewodniczący Rady Gminy poprosił, aby po punkcie 3 ''Przyjęcie protokołu 
z poprzedniej sesji'' dopisać  punkt ''Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu za 2007 rok''.
Radny Jerzy Konieczny poprosił o wycofanie podjęcia uchwały o sprzedaży 
gruntów pod inwestycje w Klukach. 
Przewodniczący  Rady  –  kto  jest  za  wprowadzeniem  do  porządku  obrad 
punktu „Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania 
budżetu za 2007 rok''.
Za  wprowadzeniem  punktu  głosowało  15  radnych,  przeciw  0  radnych, 
wstrzymujących się 0 radnych.
Przewodniczący  Rady  –  kto  jest za  tym,  aby  wycofać  projekt  uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. Był to punkt 7, teraz 
jest to punkt 8. 
Za  odrzuceniem  tego  punktu  głosowało  2  radnych,   przeciw  9  radnych, 
wstrzymujących się 4 radnych. 
Wniosek Pana Radnego Jerzego Koniecznego został odrzucony.
Więcej uwag do porządku obrad  nie wniesiono.
Proponowany porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2007 rok.
5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Kluki.



6. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia  zasad korzystania ze stołówek, 
w tym wysokość opłat  dla stołówek funkcjonujących w szkołach, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Kluki.

7. Podjęcie   uchwały  w   sprawie   wyrażenia   zgody  na  sprzedaż 
nieruchomości  w drodze  bezprzetargowej.

8. Podjęcie   uchwały  w   sprawie   wyrażenia   zgody  na  zbycie 
nieruchomości.

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Bełchatowskiemu na realizację zadania.

10.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2008 
rok.

11.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 14/XXV/2002 Rady 
Gminy  Kluki  z  dnia  25  kwietnia  2002  r.  w  sprawie  utworzenia 
jednostki  organizacyjnej  o  nazwie  „Zespół  Obsługi  Szkół  Gminy 
Kluki” oraz nadania jej statutu.

12.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 13/III/06 Rady Gminy 
Kluki z dnia 18 grudnia 2006 roku  w sprawie ustalenia wynagrodzenia 
Wójta Gminy Kluki.

13.Podjęcie  innych niezbędnych  uchwał.
14.Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
15.Interpelacje i wolne wnioski.
16.Sprawy różne.
17.Zakończenie obrad.

Za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych,  przeciw 0 radnych, 
wstrzymujących się  1 radny. 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Protokół z ostatniej sesji był do wglądu  w siedzibie Rady Gminy, 

natomiast w dniu sesji na sali obrad.
Za  przyjęciem  protokołu  głosowało  15  radnych,   przeciw  0  radnych, 
wstrzymujących się  0 radnych.
Punkt 4  - Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  sprawozdania 
                  z wykonania budżetu za 2007 rok.

        Wójt – wszyscy otrzymaliście Państwo materiał dot. wykonania budżetu 
za  ubiegły  rok ze stosownym wyprzedzeniem. Niektóre komisje obradowały 
i rozpatrywały  wykonanie   budżetu. Dochody przyjęte planem w  uchwale 
budżetowej w marcu 2007r.,  to była kwota 7.750.326,00 zł.  W ciągu roku 
plan  został  zwiększony  do  kwoty  8.287.791,01  zł,  czyli  o  537.465,01  zł. 
Wykonanie na koniec roku było w 105,69%, tj. kwota 8.759.347,47 zł.
Wydatki  –  plan  po  zmianach  wyniósł  8.272.443,01  zł,  wykonanie 
7.726.525,98  zł,  czyli  93,40%.  Zaplanowane  wydatki  inwestycyjne  w 
większości zostały wykonane, oprócz największego, priorytetowego zadania, 
tj. kanalizacji na osiedlu w Klukach. Drugim zadaniem, które nie zostało 
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wykonane, tj. oświetlenie ulicy szkolnej.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  13  radnych,  przeciw  1  radny, 
wstrzymujących się  1 radny.

Uchwała Nr 14/XVIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 25 kwietnia 2008r.

w sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z wykonania budżetu 
gminy Kluki za 2007 rok. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Punkt 5 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi
                 Gminy Kluki.
               Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  Pan  Romuald Śniady odczytał 
uchwałę  Regionalnej Izby Obrachunkowej  opiniującą pozytywnie wniosek 
Komisji  Rewizyjnej Rady Gminy Kluki w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi.      
Przewodniczący  Rady  Pan  Grzegorz  Augustyniak  zapoznał  Radnych 
z pozytywną  opinią RIO, dot. wykonania budżetu za 2007r. 
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych,  przeciw  1  radny, 
wstrzymujących się  0 radnych.

Uchwała Nr 15/XVIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 25 kwietnia 2008r.

w sprawie   udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kluki.
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Wójt podziękował radnym za podjęcie tej uchwały. 

Punkt 6 - Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia  zasad korzystania ze
                 stołówek, w tym wysokość opłat  dla stołówek funkcjonujących
                 w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Kluki.

       Przewodniczący Rady powitał przybyłą w międzyczasie Panią Kierownik 
Zespołu Obsługi Szkół.
Kierownik Zespołu Obsługi Szkół Pani Marzanna Karpińska poinformowała, 
iż  wyżywienie było  przy przedszkolu. Obecnie stołówka funkcjonuje przy 
szkole. Organ prowadzący ustala opłaty i w związku z tym jest ta uchwała.
Wójt – w § 10 mam wątpliwość: ''z wyłączeniem płatności za pierwszy dzień 
zgłoszenia rezygnacji''  zastąpić ''z wyłączeniem płatności za pierwszy dzień 
po zgłoszeniu rezygnacji''.
Poprawka została uwzględniona przez radnych.
Mieszkaniec Kluk Pan Jacek Sionkowski (jeden z rodziców) – w tamtym roku 
opłata za posiłki była 1,50 zł, a od miesiąca września ubr.  jest 2,50. Nie wiem 
w jakiej formie mają być te posiłki,   że zdrożały tak drastycznie.   Czym to 
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zostało podyktowane. 
Wójt – kalkulacja, która została zrobiona przed wrześniem ubr. wskazuje na 
to,  że  ten  posiłek  musi  kosztować  te  2,50  a  nie  mniej.  Ceny  te  nie  były 
zmieniane od jakiegoś czasu. Wiemy, że te ceny, choćby energii, wzrosły.
Pan Jacek Sionkowski – w ubiegłym roku  były tylko same zupy, w tym roku 
szkolnym miało być na zmianę (raz zupa, raz drugie danie). Ale bardzo mało 
dzieci korzysta, poza tymi z opieki.  Podejrzewam, że lepiej by było gdyby 
były same zupy tak jak w ubr. To jest moja ocena. Więcej dzieci by z nich 
korzystało spoza opieki. 
Wójt  –  jeśli  chodzi  o  zapotrzebowanie,  to  inne  jest  ze  strony  dzieci 
gimnazjalnych a inne tych młodszych. Prawdopodobnie Pani Dyrektor oparła 
się  na  potrzebach  wynikających   z  zapotrzebowania  zgłaszanego  przez 
wychowawców  poszczególnych  klas.    Jeżeli  jest  takie  hasło to wystąpimy 
z zapytaniem do Pani Dyrektor.
Przewodniczący  Rady  –  myślę,  że  to  może  temat  nie   dla  radnych.  Rada 
rodziców może wystąpić z zapytaniem do Pani Dyrektor. Trudno, żeby rada 
(gminy) ingerowała.  Rada rodziców ma  duże kompetencje, odnośnie tego co 
się dzieje w szkole. 
Przewodniczący Rady Gminy  przedstawił projekt uchwały.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  15  radnych,  przeciw  0  radnych, 
wstrzymujących się  0 radnych.

Uchwała Nr 16/XVIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 25 kwietnia 2008r.

w sprawie  : ustalenia  zasad korzystania ze  stołówek, w tym 
wysokość opłat  dla stołówek funkcjonujących  w szkołach, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Kluki.
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Punkt 7 - Podjęcie  uchwały w  sprawie  wyrażenia  zgody na sprzedaż
                 nieruchomości  w drodze  bezprzetargowej.

          Przewodniczący  Rady  –  tą  uchwałą  już  się  zajmowaliśmy  na 
poprzedniej sesji . Organ nadzoru podważył legalność  podjętej uchwały.
Wójt – na ostatnią sesję ta uchwała była przygotowana w dwóch wariantach. 
Jeden  projekt  obejmował  darowiznę,  drugi  natomiast  bezprzetargową 
sprzedaż. Wtedy Rada zdecydowała o darowiźnie. Ta uchwała została jednak 
uchylona.
Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  15  radnych,  przeciw  0  radnych, 
wstrzymujących się  0 radnych.
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Uchwała Nr 17/XVIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 25 kwietnia 2008r.

w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
w drodze  bezprzetargowej.
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Radna Zofia Dyła – na ile została wyceniona ta działka?
Pani Sekretarz – 1.280 zł.

Punkt 8 - Podjęcie  uchwały w  sprawie  wyrażenia  zgody na zbycie
                 nieruchomości.

         Przewodniczący Rady – to jest budząca kontrowersje uchwała. Żebyśmy 
myśleli m.in. o skanalizowaniu osiedla to musimy podjąć działania, aby tych 
środków mieć więcej, a i na przyszłość zabezpieczyć interesy, żeby coś było 
z  podatku.            
Radny Jerzy Dymiński – czy można zastąpić zbycie, żeby było wycena?
Pani Sekretarz Anna Fabrowska– wtedy podstawa prawna jest nie taka. 
Radny Henryk Kęsy – a innej nie można wstawić?
Pani Sekretarz – nie wiem, czy przepisy prawa na to pozwalają.  Był zapis w 
protokole.  Najpierw  wyrażamy  zgodę  na  sprzedaż.  To  jest  czynność 
niezbędna  do podjęcia  czynności  zmierzającej  do   wyceny.  Później  mając 
wycenę  przedstawia się radzie i rada wyraża zgodę  lub nie  na zbycie. 
Przewodniczący Rady – cały czas to obowiązuje. Mamy zapis w protokole. 
Wójt nam przedstawia, a my decydujemy.
Radny Henryk Kęsy – w protokole  można zapisać: ostateczna  decyzja w 
sprawie sprzedaży zostanie podjęta przez radę gminy po dokonaniu wyceny 
przez uprawnionego rzeczoznawcę.
Radni opowiedzieli się za propozycją Pana Kęsego.
Radca prawny Andrzej Domański – uważam, że Państwo tkwicie w błędzie, 
jeżeli  chodzi  o  zasady  sprzedaży  nieruchomości  należących  do  gminy. 
Ustawa przyznaje radzie gminy jedynie prawo do wyrażenia zgody na zbycie, 
natomiast  termin,  forma i  sposób zbycia należy do organu wykonawczego 
gminy.  Jeżeli  wyrazicie  zgodę  na  zbycie  nieruchomości  to  nie  macie  już 
żadnych innych kompetencji  w tym zakresie.  Każdy może uczestniczyć na 
sali, kiedy odbywa się przetarg. 
Radny Henryk Kęsy – czy taki zapis w protokole wtedy obowiązuje Wójta?
Radca prawny –  on jest nieważny.
Przewodniczący Rady – ostatnio było praktykowane tak, że Wójt w formie 
grzecznościowej nam przedstawiał. Jest to decyzja strategiczna i dlatego Wójt 
woli zasięgnąć opinii całej rady. 
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  13  radnych,  przeciw  1  radny, 
wstrzymujących się  1 radny.
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Uchwała Nr 18/XVIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 25 kwietnia 2008r.

w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości .
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Punkt 9 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej
                Powiatowi Bełchatowskiemu na realizację zadania.

    Wójt  –  już  sygnalizowałem,  że  projekt  takiej  uchwały  będzie 
przygotowany.  Ze  strony  Starostwa  Powiatowego  wpłynęła  oferta  na 
dokończenie chodnika w Parznie, tego który był zaczęty w ubiegłym roku, na 
zasadzie  1:1.  Stąd  projekt  tej  uchwały.  My  wpłacamy  im  środki  oni 
organizują przetarg i oni wykonują.
Przewodniczący Rady Gminy  przedstawił projekt uchwały.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  15  radnych,  przeciw  0  radnych, 
wstrzymujących się  0 radnych.

Uchwała Nr 19/XVIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 25 kwietnia 2008r.

w sprawie   udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi 
Bełchatowskiemu na realizację zadania.
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Punkt 10.  - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na
                    2008 rok.

       Skarbnik Gminy Elżbieta Bednik omówiła zmiany wprowadzone do 
budżetu na 2008 r. Do projektu uchwały zostały wprowadzone autopoprawki. 
Aby  ubiegać  się  o  środki  unijne  musi  być  opracowany  „plan  odnowy 
miejscowości”, dlatego też w rozdziale 71095 zwiększone zostały wydatki o 
kwotę 4 tys. złotych. W rozdziale 75023 zwiększono wydatki o 1.600,- zł na 
świadczenie usług certyfikacyjnych, to się wiąże z wprowadzeniem podpisu 
elektronicznego. 
Wójt  –  Plan Odnowy Miejscowości jest głównie potrzebny do ubiegania się 
o środki na remont Domu Kultury. Program nie został jeszcze ogłoszony a już 
są kryteria, jakie mają obowiązywać i jakie dokumenty musimy mieć. Stąd 
propozycja 4 tysięcy złotych na opracowanie tego planu.  Możemy   starać się 
w ciągu  całego tego okresu   do  2013 roku o środki dla 3 miejscowości, w 
kwotach nieprzekraczających 500 tys. złotych na miejscowość. Na pierwszy 
rzut poszły środki na Dom kultury. W latach następnych do zastanowienia, 
w których miejscowościach i co, np. odwodnienie, świetlica, boisko.  Program 
podlega  uchwaleniu  przez  sołectwo,  mieszkańców  i  zaakceptowaniu  przez 
radę.
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Pani  Skarbnik  poinformowała,  że  zmiany  zostały  zaopiniowane  przez 
Komisję Budżetu i Finansów. 
Przewodnicząca  Komisji  Pani  Zofia  Dyła  zapoznała  z  protokołem   z 
posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów spisanym w dniach  14 i 21 kwietnia 
2008r., dot. analizy z wykonania budżetu za 2007r. i 2 miesiące 2008 roku. 
Wójt  – Jeżeli  chodzi o drogi  dojazdowe do pól  należy się zastanowić czy 
chodzi  o  poprawę przejezdności,  a  zdecydowanie  jeżeli  chodzi  o  poprawę 
przejezdności to była uzyskana po wybudowaniu tej drogi. Jeżeli jeździ się z 
dużą, niedozwoloną prędkością to droga zostaje rozwalona. Co do drogi w m-
ci Żar tow poniedziałek przyjedzie wykonawca  i zdecyduje co trzeba jeszcze 
zrobić, żeby ją wyrównać. 
Radny Henryk Kęsy – droga dojazdowa była też robiona do Bożego Daru. Do 
dnia dzisiejszego  jest w miarę niezła.
Wójt – możemy to zrobić tą metodą. Natomiast  będzie to zdecydowanie trzy 
razy droższe.
Przewodniczy Rady – być może spostrzeżenia Komisji Budżetowej są trafne, 
ale te wnioski już poszły. Ale w tej chwili to już jest trochę za późno, bo te 
pieniądze przepadną.
Wójt – należy zdecydować się wcześniej co mamy robić, w jakim zakresie. 
Wystąpiliśmy do UM o dofinansowanie w ramach ochrony gruntów rolnych 
do tych 2 dróg i dostaliśmy 25 tysięcy.
Przewodniczący Rady – myślę, że trzeba się zastanowić na przyszłość. Teraz 
mamy  już te projekty, to zostawić to. 
Radna  Irena  Lewińska  zwróciła  się  z  zapytaniem,  dlaczego robi  się  przed 
sesją   spotkania  z niektórymi  radnymi  tylko  wybiórczo  i robi się pewne 
ustalenia. Dokładnie 14 kwietnia. Na jakiej zasadzie my mamy grać?
Przewodniczący  Rady  –  nie  żadne  zebrania,  lecz  w  ramach  dyżuru 
przyjeżdżają co niektórzy radni.
Radna Irena Lewińska temu zaprzeczyła.
Radny Jerzy  Konieczny – powinno się  na to  spotkanie  zaprosić  wszystkie 
komisje. Padłyby wspólne jakieś ustalenia.
Radna Danuta Stankowska – to spotkanie nie było na dyżurze, odbyło się w 
poniedziałek. 
Radny  Jerzy  Dymiński  –  w  naszej  gminie  jest  wybrana  taka  Komisja 
Infrastruktury. W zapisie tej komisji jest taki punkt, który mówi, że komisja 
zajmuje  się  drogami.  Proponuję;  droga  do  Lesiska  była  już  remontowana, 
zrobić drogę do Osiny.  Ja proponuję nie przyjęcie tej uchwały, zostawić to 
30 tysięcy na budowę drogi w Osinie. 
Przewodniczący Rady – co do Komisji Infrastruktury, to budżet był w 2007r. 
uchwalony i wiedzieliśmy, które dwie drogi  o nawierzchni asfaltowej będą 
robione – wtedy jakoś żeście nie protestowali.
już były w ubiegłym roku.
Przewodniczący Rady – w projekcie uchwały w części opisowej dot. uchwały 
nr 9/XVII/08  wyraz ''współwłasność''  ulegnie zmianie na ''własność''. Będzie 
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podjęta uchwała.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  12  radnych,  przeciw  3  radnych, 
wstrzymujących się  0 radnych.

Uchwała Nr 20/XVIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 25 kwietnia 2008r.

w sprawie zmian w budżecie  Gminy Kluki na  2008 rok.
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
O godz. 1450 Przewodniczący Rady ogłosił 10 - minutową przerwę w obradach.

Przewodniczący Rady  przywitał przybyłą w międzyczasie  na salę obrad  Pa-
nią Dyrektor Domu Kultury Izabelę Rzeźniczak.

Punkt 11– Podjęcie  uchwały  w  sprawie   zmiany uchwały Nr 14/XXV/2002
                Rady Gminy Kluki z dnia 25 kwietnia 2002 r. w sprawie utworzenia
                jednostki organizacyjnej o nazwie „Zespół Obsługi Szkół Gminy 
               Kluki” oraz nadania jej statutu.

      Sekretarz Gminy Anna Fabrowska – obsługą administracyjno – finansową
i organizacyjną szkół w imieniu  Wójta  Gminy  zajmuje  się  utworzony w 
2002 roku Zespół Obsługi Szkół utworzony przez Radę Gminy. Projektowana 
uchwała dotyczy aktualizacji poprzedniej uchwały. Taki zapis: wyrazy „Za-
rząd” zastępuje się wyrazami „Wójt”. Natomiast załącznik do tej uchwały do-
precyzowuje zadania wykonywane przez ten Gminny Zespół. 
Radny Henryk Kęsy – z uwagi na to, że uchwalamy nowy statut powinniśmy 
też poprzedni statut  otrzymać, żeby wiedzieć, jakie są zmiany. Wnioskuję o 
oddalenie tego, ewentualnie do pracy w komisjach i wrócić do tego  na na-
stępnej sesji.
Przewodniczący Rady – kto jest za przesunięciem na następną sesję?
Za przesunięciem było 14 radnych,  przeciw 0 radnych, wstrzymujący się 1 
radny. 

Punkt 12 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 13/III/06 Rady
                   Gminy Kluki z dnia 18 grudnia 2006 roku  w sprawie ustalenia
                   wynagrodzenia Wójta Gminy Kluki.
         Przewodniczący Rady Gminy – jest to projekt uchwały. Od początku 
kadencji nie było zmieniane to wynagrodzenie.  Jest to oczywiście propozycja
zwiększenia o 430 zł.
Radna Irena lewińska – proponuję 4.400,-. 
Innych propozycji nie było.
Przewodniczący  Rady  Gminy   odczytał  projekt   uchwały.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  12  radnych,  przeciw  1  radny, 
wstrzymujących się  2 radnych.
   8
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                                   Uchwała Nr 21/XVIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 25 kwietnia 2008r.

w sprawie zmiany uchwały Nr 13/III/06 Rady Gminy Kluki 
z dnia 18 grudnia 2006 roku  w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta
Gminy Kluki.
Uchwała stanowi załącznik nr 11  do protokołu. 
Punkt 13 – Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
         Przewodniczący Rady Gminy – mamy uchwałę nr 22, to co żeśmy sy-
gnalizowali w podjęciu innych niezbędnych uchwał. Uchwałę tą otrzymaliście 
Państwo z materiałami na sesję. Użyte wyrazy „współwłasność” zastępuje się 
wyrazami „własność”.
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.         
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  15  radnych,  przeciw  0  radnych, 
wstrzymujących się  0 radnych.
                                    Uchwała Nr 22/XVIII/08

Rady Gminy Kluki
z dnia 25 kwietnia 2008r.

w sprawie zmiany uchwały Nr 9/XVII/08 Rady Gminy Kluki 
z dnia 29 lutego 2008 r. w sprawie zakupu na współwłasność majątku 
stanowiącego sieci wodociągowe, wodociągu Parzniewice.
Uchwała stanowi załącznik nr 12  do protokołu. 

Punkt  14  -   Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

             Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Dyrektor Domu Kultury 
o zabranie głosu. 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Pani Izabela Rzeźniczak omówiła dzia-
łalność GOK. Ruszyły już 2 kółka zainteresowań; fotograficzne i plastyczne. 
Przychodzą dzieci wolny czas spędzać na świetlicy, która na razie jest ubogo 
wyposażona.  Młodzież  przychodzi  pograć w pingponga.  Młodzież  zaczyna 
brać udział w konkursach.  Była organizowana wycieczka do Łodzi, konkurs 
gry w warcaby. W tej chwili nie ma komputerów. Mają być z Urzędu Gminy 
używane, te które będą wymieniane. 
Radny Jerzy Dymiński – pasowało by zrobić jakiś kurs komputerowy? 
Pani Dyrektor – nie widzę przeszkód. 
Mieszkaniec Jacek Sionkowski – mam pytanie, czy może Pani pozyskać środ-
ki z funduszy, UE np. na wyposażenie sal, pracowni?
Pani  Dyrektor  –  składałam wniosek,  ale  został  odrzucony.  Będę  cały  czas 
składać te wnioski. 
Pan Jacek Sionkowski – mam propozycję. W szkole od 1 stycznia jest sala 
multimedialna. Dyrektor mogłaby choć raz w tygodniu udać się tam lub wy-
słać pracownika by dzieci mogły korzystać. Jest tam około 8 stanowisk kom-
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puterowych. Po godzinie 1500 jest to w ogóle nieużytkowane. Ja zwracałem 
się już z tym do pani Dyrektor, dlatego tutaj jestem. Nie mogę się z tą Panią 
porozumieć.  Dlatego chciałbym Państwu powiedzieć, że jest tam piękna mul-
timedialna sala, ale kto o tym wiedział. Nikt z rodziców. 
Wójt -  z Panią Dyrektor rozmawiałem. Jest możliwość korzystania zarówno z 
tej pracowni po godzinach przez dzieci czy młodzież jak i możliwość nauki, 
jeśli chodzi o komputery. Proszę zorganizować grupę. Opiekunem byłby na-
uczyciel odpowiedzialny za salę. 
Pan Sionkowski – chodzi o to, żeby dzieci mogły korzystać z tego a nie zro-
biony kurs i na tym koniec. Na przykład dwa razy w tygodniu, żeby było to 
otwarte w okresie jesienno zimowym. 
Pan Sionkowski – może przenieść salę. Osoba odpowiedzialna za to by była.
Wójt – jest taka możliwość. Porozmawiam z Panią Dyrektor. 
Przewodniczący Rady podziękował Pani Dyrektor za przybycie, nadmieniając 
że rada z  mieszanymi uczuciami powoływała Dom kultury, dlatego liczy,
że to się  spłaci poprzez  działalność Pani Dyrektor.

Wójt Pan Bernard Stein przedstawił informację z działalności międzysesyjnej:
● Zostały sprzedane 2 działki w Imielni. Została tylko jeszcze jedna, na 

której część obory jest postawiona.
● Dokonana została wycena działek w Trząsie na kwotę 600 tys. złotych.

          Poinformowaliśmy Zrzeszenie Pracodawców na Rzecz Obronności 
          Kraju, ale odzewu nie ma.

● Skomunalizowaliśmy działkę po SKR w Klukach (0,5 ha). Decyzja już 
się uprawomocniła. Komisje mogą się zastanowić, co dalej z tą działką 
zrobić.

          Przewodniczący Rady – zlecam Komisji Infrastruktury.
● Zatrudniliśmy 4 osoby w ramach robót publicznych na okres 6 m-cy.  
● Przetarg na kruszywo odbędzie się 7 maja. Po tym okresie będzie już 

wywożone na drogi.
● Projekty  na drogi dojazdowe do pól już są wykonane.
● Procedura rozpoczęta jest na ogłoszenie przetargu na wodociąg Osina.
● Informacja – boisko blisko, boisko w każdej gminie, czy Orlik 2012. Z 

tych małych samorządów mało kto się załapał - Bełchatów 2 boiska i 
Rząśnia. Pozostałe gminy być może w przyszłym roku. 

● W dalszym ciągu trwają przepychanki z MZK w sprawie dofinansowa-
nia do przejazdów ulgowych.

● Odnośnie działki w Klukach. Wcześniej padło hasło, że osoba byłaby 
zainteresowana,  ale  jeszcze  jeden warunek -  byłoby to  włączone  do 
Łódzkiej Strefy Ekonomicznej. W przypadku, gdy firma nie bardzo bę-
dzie wiedziała, czy poradzi sobie to i tego zainteresowania z jej strony 
nie będzie.

● Tablice informacyjne, które były wnioskowane są postawione. 
● Osina boisko– co będzie można zrobić a co nie  między sobą to ustali
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          my(z radnym Dymińskim).
● W poniedziałek byłem na spotkaniu z Panią Wojewodą. O różnych rze-

czach była mowa, głównie chodziło o „8”. Napór jest ze strony wszyst-
kich gmin począwszy od Szczercowa, nasza gmina, Bełchatów i Wola 
Krzysztoporska. Jest to najgorszy odcinek, który pozostał do realizacji. 
Generalna Dyrekcja nie ma środków.

● Uczestniczyłem  w  otwarciu  tego  Kleszczowskiego  Wspólnego  Cen-
trum Dydaktyczno  Sportowo Rekreacyjnego.  Kleszczów  realizuje  to 
centrum za kwotę 152 mln złotych.

Punkt 14 i 15 - Interpelacje i wolne wnioski oraz Sprawy różne.

Przewodniczący Rady Grzegorz Augustyniak poinformował, iż wpłynęło 
pismo dot. wyceny działek gruntowych w Trząsie, które zostało przekazane 
wszystkim  w  celu  zapoznania  się.  Ogólna  cena  nieruchomości  wynosi 
596.460 zł.
Następnie Przewodniczący  Rady  odczytał  pisma,  jakie  wpłynęły  do  Rady 
Gminy w okresie międzysesyjnym:
– od mieszkańców wsi Żar i Chmielowiec o naprawę w ramach gwarancji 

drogi Żar – Puszcza, a także o naprawę innych dróg, 
– od Pani Haliny Olszewskiej, Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego, Urzędu 

Gminy w Kleszczowie  dot. uruchomienia linii komunikacyjnej MZK. 
Wójt Gminy- nie możemy szachować naszymi pieniędzmi w sposób nie-
zgodny z prawem, dopłacać do przejazdów, czy to busów, czy to PKS, czy 
to MZK. To są firmy, które działają na własne ryzyko, na własny użytek. 
Oni tak ustawiają kursy, żeby były dla nich rentowne. Kwoty podawane do 
wozokilometra są bardzo wysokie. Ilu korzysta z tego, nikt nie wie. Pisma 
pisze ta jedna Pani, być może  inspirowana przez Prezesa, która nie pocho-
dzi z Kaszewic tylko mieszka w Kurnosie. 

– z  Urzędu  Gminy  w  Kleszczowie  informujące,  iż  wniosek   w  sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kluki z przeznaczeniem na bu-
dowę oczyszczalni ścieków w Klukach oraz przebudowę dróg był przed-
miotem Komisji Rady Gminy. Rada Gminy podjęła decyzję o nie udziela-
niu pomocy jednostkom samorządu terytorialnego w roku 2008.

– ze Starostwa Powiatowego w Bełchatowie o wyrażenie  opinii w sprawie 
wspólnych inwestycji na drogach powiatowych, które prowadzone byłyby 
w roku 2008 oraz odpowiedzią Pana Wójta,  iż  jesteśmy zainteresowani 
wspólną inwestycją na drodze powiatowej 1909E, tj. budową 550 m chod-
nika w miejscowości Parzno.
Radna Danuta Stankowska  – dlaczego  w Ścichawie chodnik nie został 
wskazany?
Wójt Gminy – to jest  pytanie do Pana Starosty.  Propozycja była co do 

     Parzna, a nie do Ścichawy. 
Przewodniczący Rady – Starostwo  dało propozycję, a Wójt odpowiedział.
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     W ubiegłym roku Starosta obiecał dokończenie chodnika. Potrzeby w spra-
     wie chodników są bardzo duże.
– od  mieszkańców osiedla  „Leśne”,  którzy  zwracają  się  z  wnioskiem  o 

przyspieszenie prac związanych z budową kanalizacji. 
Mieszkanka Kluk wystąpiła z zapytaniem, czy są jakieś środki  pozyskane 
z UE, z PFOŚ, czy gmina  pozyskała w ogóle jakieś środki na budowę 
oczyszczalni? A co z budową dróg? Wystarczy, np. po deszczu są tak duże 
kałuże, że nie da się przejść. Jeżeli jest sucho to samochody przejeżdżają i 
jest duże zapylenie – kurz. Dzieci jeżdżą rowerami, wybiegają wprost  z 
domów mieszkańców. Była równana niedawno droga, było to tak zrobio-
ne, że nic to nie daje. 
Wójt– jeszcze raz powtórzę. Jeżeli chodzi o środki zewnętrzne z NPR 7 13 
nikt nie przyjmuje jeszcze wniosków na tego rodzaju inwestycje. Mamy od
przedwczoraj podane kryteria, jakie będą wymagane, jakie będą decydo-
wały o wyborze danego wniosku. My mieliśmy przygotowane środki w 
ubr., bo myśleliśmy, że w ubiegłym roku już będzie można ten wniosek 
złożyć. Niezależnie od tego, czy dostaniemy, czy nie dostaniemy, ale niech 
ktoś weźmie od nas ten wniosek, niech to rozpatrzy i niech nam odpowie 
tak albo nie. Na ten moment nie ma możliwości złożenia wniosku. My za-
stanawialiśmy się tutaj na poprzednich zarówno sesjach jak i komisjach co 
w tym przypadku zrobić, czy zaciągnąć kredyt. Ja mam przygotowaną tą 
uchwałę na dzisiaj, którą Przewodniczącemu dałem, na zaciągnięcie 2 mln 
złotych,  po to żeby tą oczyszczalnię zrobić. W naszym budżecie są środki 
w wys. 600 tys. zł. W ubiegłym roku mieliśmy 140 (tys. zł) z PF. W tej 
chwili Powiatowy Fundusz  nam obiecuje 200 (tys. zł), ale musi mieć pew-
ność wykorzystania tych środków do końca tego roku. W momencie, kiedy 
nie ma pewności wykorzystania tych środków, albo ich się nie wykorzysta 
podlegają one zwrotowi.   Stąd moje pytanie, czy czekamy na ogłoszenie 
naboru wniosków na tego typu inwestycje, czy zaciągamy kredyt? To jest 
pytanie do radnych. I druga kwestia. Musimy mieć na względzie to, że w 
momencie  kiedy  wykonamy  tą  kanalizację,  która  będzie  kosztowała 
2.300.000 złotych  bo taki jest kosztorys musimy natychmiast przystąpić 
do budowy pozostałej infrastruktury, tj. dróg i chodników. Jeżeli nawet ze 
swoich środków plus pożyczka poradzimy sobie z realizacją, to na pewno 
nie poradzimy sobie już z budową infrastruktury. Teraz pytanie, czy jesz-
cze poczekać na nabór tych wniosków i mieć nadzieję, że te środki pozy-
skamy z zewnątrz i wtedy mieli byśmy z tamtej strony  ok. 1,5 mlm zło-
tych, nie wydamy ich ze swoich, wtedy możemy wziąć kredyt, pożyczkę 
na drogi, infrastrukturę na osiedlu, czy robić tylko kanalizację a co zresztą. 
Bo tak jak Pani teraz mówi po deszczu jest tak jak jest, ale jak to będzie 
przekopane to będzie 10 razy gorzej. 
Mieszkanka Kluk –  czy jest możliwość wybudowania drogi tej utwardzo-
nej, tego pasa a pozostawienie poboczy? Czy będzie ta droga koligowała  

     z przebiegiem tej kanalizacji?
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     Wójt – będzie. Kanalizacja jest kopana na głębokości 3 m i to wszystko
     trzeba  gdzieś wywalać i te drogi po prostu się zniszczą. 

Mieszkanka Kluk – my nie doczekamy się ani kanalizacji, ani drogi.
Wójt – stąd też trzeba do tego kompleksowo podejść. Poczekać na składa-
nie wniosków.
Przewodniczący Rady – ja mam inną propozycję: trzeba rozbudować i zro-
bić kompleksowo razem  z chodnikami i drogami. 
Mieszkaniec Kluk Jacek Sionkowski – czy jest to jedyny program, z które-
go chcemy pozyskać pieniądze i spełniamy warunki, czy możemy jeszcze 
z innego programu skorzystać. 
Wójt – PROW jest  to jedyny z małych programów, z którego możemy 
skorzystać na kanalizację.

Radny Jerzy Dymiński –  my jak zaczniemy robić kanalizację na osiedlu to
zburzymy całą inną działalność naszej gminy. Żeby zrobić ten priorytet , to w 
pierwszym rzędzie trzeba skończyć te mniej koszto-chłonne inwestycje, które 
są niezbędne. Przede wszystkim trzeba zrobić wodę w Osinie. Co jest waż-
niejsze; czy to, że każdy ma szambo, czy wodę?
Przewodniczący Rady – kiedyś  mieszkańcy nie chcieli tej wody. Ja nie mó-
wię, żeby nie zrobić. 
Mieszkaniec Kluk – czy gmina jest właścicielem wodociągu i robi podłącze-
nia?
Przewodniczący Rady – właścicielem jest gmina. 
Radny  Jerzy  Konieczny  –  właścicielem  jest  gmina  a  podaje  wodę  Wola 
Krzysztoporska (eksploatator).
Przewodniczący Rady – wiem do czego Pan zmierza, że na wodzie można za-
robić. Ale zapewniam, że nie. W tej chwili przejmujemy eksploatację wodo-
ciągów i liczymy się z tym, że 200 tys. do tego musimy dołożyć. My płacimy 
za zużycie. Zamiast tego oni mają  utrzymywać ten wodociąg w należytym 
stanie. 
Mieszkaniec Kluk – budowa nowych jest w naszej gestii.
Przewodniczący Rady – budowa w naszej gestii plus część z tych  opłat  uisz-
czane jest na osobne konto amortyzacyjne.  
Radny Czesław Siewiera – tutaj na tych spotkaniach, jak dobrze pamiętam, 
Dyrektor Mędoń mówił,  że jak ktoś ma więcej wodomierzy to miał  płacić 
opłatę stałą za jeden wodomierz. 
Przewodniczący Rady – według mnie opłata jest za każdy licznik.
Radny Henryk Szafran–  ja mam prośbę do  Wójta, żeby zainterweniował. 
Jak jest wiatr wschodni to u nas nie idzie wytrzymać. Z wysypiska idzie rażą-
cy, duszący zapach, nawet do 3 km.. 
Radny Jerzy Konieczny – na sesji poprzedniej prosiłem, żeby wywiesić na 
tablicy ogłoszeń  ulgi podatkowe, żeby każdy mieszkaniec mógł się z nimi
zapoznać. Do tej pory nie widzę.
Wójt – do końca maja jest termin. 
Radny Jerzy Konieczny – Pani Księgowa powiedziała, że do końca marca jest 
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termin.
Wójt – nie ma problemu. Te ulgi macie tutaj. 
Mieszkaniec Kluk Jacek Sionkowski – kto jest odpowiedzialny za ściągal-
ność  podatków, bo jest ustalona opłata za psa. Nie wiem 2 czy 3 osoby płaci-
ły za to. 
Wójt – jest to problem. W momencie, kiedy sołtysi idą to nikt się nie przyzna-
je do nich mówiąc, że to sąsiada itp. 
Przewodniczący Rady – Panie Jacku zrobimy Pana inkasentem. Damy nawet 
50%. Z tymi psami jest problem wszędzie. Należałoby jakąś kurendę puścić, 
aby psy były w obejściach. 
Wójt - wiele gmin zrezygnowało z poboru podatku. My w tej chwili mamy w 
schronisku 14 psów i co miesiąc płacimy po 3 tysiące złotych za to schroni-
sko. My możemy zarządzić akcję wyłapywania psów, oni przyjadą ze schro-
niska i wyłapią ileś tych psów,  a my będziemy płacić przez  kilka lat.
Radny Henryk Szafran  – prośba o zainstalowanie nowych lamp w Strzyże-
wicach koło Binkowskiego.
Mieszkaniec Kluk  Jacek Sionkowski  - kto jest odpowiedzialny za sporzą-
dzenie projektu pozyskiwania pieniędzy na salę gimnastyczną, czy gmina, czy 
dyrektor szkoły?
Wójt – gmina. Byłyby  większe szanse na pozyskanie środków na salę gimna-
styczną niż na kanalizację, ale trzeba znowu mieć  własne środki. Czy buduje-
my kanalizację, czy salę? My najpierw płacimy za całość inwestycji, a dopie-
ro później otrzymujemy zwrot. Całość inwestycji, tj. ok. 3 mln złotych.
Radni opowiedzieli się za budową kanalizacji. 
Radna Irena Lewińska – Panie Wójcie mam propozycję, czy można by gmi-
nę Kluki podciągnąć pod inną gminę?
Wójt – chciałem to zrobić, nikt nie chce.
Radny Jerzy Dymiński – w sprawie drogi na Magdalenów wie Pan coś?
Przewodniczący Rady – ma być robiona.
Wójt – to jest powiatowa droga i oni ze swoich środków będą robić. Obiecali, 
że to w tym roku będzie zrobione. Stan dróg gminnych jest w tej chwili lep-
szy od powiatowych. 
Radny Henryk Szafran  - prosiłbym, żeby w Rejonie Dróg interweniować, 
by polepili te dziury.
Wójt – wczoraj rozmawiałem m.in. Parzno, Wola Mikorska, Domiechowice 
są dziury i  u was i  Osina.  W tej chwili  kleją Kącik,  Mzurki.  Jak skończą 
przyjdą na te drogi.
Mieszkaniec Kluk  Jacek Sionkowski  - chciałem do Państwa wystąpić z pi-
smem. I to jest tylko nie jedna sprawa. Zebrałem cały ciąg spraw od początku 
powstania Zespołu Szkół, tj. od 1 września, które miały ze mną powiązania.
Bardzo ładnie Pan (Przewodniczący) powiedział, że rodzice mają bardzo duży 
wpływ na to, żeby coś w szkole zrobić. Ja do Państwa  chciałem z pismem 
wystąpić,  że  nie jesteśmy traktowani poważnie,  tylko po macoszemu.  Ten 
wyjazd, który był to chciałem podkreślić, że nie był dla dzieci niepełnospraw-
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nych, głupich. Bo ludzi, którzy są  psychicznie chorzy leczy ktoś inny. Dlate-
go ten wyjazd był z Panią psycholog dla dzieci normalnych. Bo wiecie Pań-
stwo, każdy z nas może mieć swojego własnego psychologa. To była taka 
mała dygresja. Chciałem podkreślić, że to był wyjazd dla dzieci normalnych. 
Przeczytam pismo, które chcę skierować do Państwa.
Pismo stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Odnośnie punktu 1 pisma Pan Sionkowski wyjaśnił, że te pieniądze wpływają 
na  konto Rady Rodziców. W ubiegłym roku w negocjacjach, w których bra-
łem udział została wynegocjowana  trochę większa stawka. W tym roku nie 
było w ogóle to negocjowane.
Odnośnie punktu 3 pisma Pan Sionkowki poinformował, żeby zapoznać się ze 
Statutem Szkoły wystosował pismo z prośbą o udostępnienie kserokopii (któ-
rej koszty pokryje), ale i tak jej nie otrzymał. Ma to pismo i może przedsta-
wić. Pani Dyrektor napisała, że może skorzystać z niego w bibliotece. Biblio-
teka czynna jest do godziny 1300, a większość pracuje do godz.  1500, dlatego 
raczej mało kto z rodziców może skorzystać z tej formy. 
Odnośnie punktu 4 Pan Sionkowski poinformował, że ma tutaj to pismo. Taka 
jest relacja między mną a Panią Dyrektor. Jest to złośliwe.
Odnośnie punktu 5 pisma Pan Sionkowki powiedział, że chodził codziennie 
przez  dwa tygodnie do szkoły zobaczyć, czy jest informacja. W tamtym roku 
był poruszony temat, aby zrobić 3 wyjazdy w czasie ferii. W czwartek przed 
feriami o godz. 900 nie było informacji, o godz. 1500  jak był po odbiór dzieci 
była wywieszona. Powinno być to dużo wcześniej wywieszone.
Odnośnie  punktu 6 pisma  Pan Sionkowki  poinformował,  że  listy  ze  szkół 
ościennych zostały dużo wcześniej złożone. Dopiero po interwencji rodziców 
Pani Dyrektor sporządziła listy. Jeżeli coś funkcjonuje i są na to pieniądze to 
powinno nie być problemu. 
Odnośnie punktu 7 pisma Pan Sionkowki powiedział, iż bywają przypadki, że 
biblioteka jest  zamykana pół  godziny wcześniej  i  nie  ma  dostępu do niej. 
Rozmawia z dziećmi i jest na bieżąco w  tym temacie.
Odnośnie wyjazdu dzieci na wakacje.
Pan Sionkowski - Pani dyrektor najpierw mówi, że rezygnuje ze swojego wy-
jazdu  na rzecz wyjazdu dzieci na obóz. W  klasie V niedawno był problem. 
Podczas wyjazdu  (jako rodzice)  na Słoku okazało się, że pani wychowaw-
czyni powiedziano, że jeśli chce jechać to może we wrześniu, bo Pani Dyrek-
tor oznajmiła, że jedzie na swój własny wyjazd. Trzy  dni wcześniej Pani Dy-
rektor  mówiła, że można się zwrócić ze swoim własnym projektem, nie widzi 
problemu. Jak się okazało problem był i to poważny. 
Odnośnie sponsoringu, który otrzymuje Pani Dyrektor.
Pan  Sionkowski  zwrócił  się  do  Pana  Przewodniczącego  o  wyjaśnienie  tej 
sprawy. Pani Dyrektor z tego sponsoringu miała dać V klasie na wyjazd na 
Słok . W czwartek w dniu wyjazdu okazało się, że tych pieniędzy nie będzie 
i należy pisać natychmiast do gminy. W piątek trzeba było uregulować płat-
ności  i dopiero o godzinie 1000 okazało się, że są pieniądze (z funduszu alko
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holowego).
Odnośnie dzieci z orzeczeniem o niepełnoprawności.
Pan Sionkowski - sprawa jest bardzo poważna.
Przewodniczący Rady – Pani Dyrektor sugerowała nam także to na spotkaniu 
i ma się tym zająć.
Pan Sionkowski -Mam do czynienia z takimi wnioskami. W tej klasie dzieci 
musiały by nie umieć czytać ani pisać, ani liczyć.
Wójt -  Pani Dyrektor nie kwalifikuje i nie wydaje orzeczeń.
Pan  Sionkowski  –  ale  wystąpiła  do  nas  jako  do  rodziców,  żebyśmy  taki 
wniosek  podpisali bo ona widzi dodatkowy etat nauczyciela  na wspomaga-
nie, żeby mogła wystąpić do organu prowadzącego o nowy etat do klasy. Tak 
to  było  na zebraniu. Proszę o wyjaśnienie tego tematu.
Pan Sionkowski – jeszcze chciałem zwrócić uwagę, że  ten wyjazd na Słok,
który był organizowany to dzięki Pani wychowawczyni i rodzicom. Zakupy 
były robione przez rodziców. Domek był przez Panią Dyrektor załatwiony za 
500 zł. Pojechali rodzice osobiście na Słok i załatwili domek za 300 zł, a Pani 
Dyrektor powiedziała, że się nie da za mniej. Ja codziennie chodzę do szkoły, 
poruszam różne sprawy. Przyszedłem do Państwa, żeby mnie ktoś wsparł w 
moich działaniach, inicjatywie. Możemy się spotkać  razem i pójść do Pani 
Dyrektor, mogę to powtórzyć. Ja wystąpiłem tutaj we własnym imieniu, bo 
nie będę powtarzał czyiś słów i faktów. Mam tutaj dowody. 
Radny Jerzy Dymiński – mam pytanie, wyjazd na ten Słok to był potrzebny?
Pan Sionkowski – tak. Na 26 dzieci jest 21 chłopaków .Tam jest problem wy-
chowawczy, chłopcy są bardziej ruchliwi, nie potrafią się skupić. Po prostu są 
potrzebne  zajęcia  pozalekcyjne.  Wtedy dzieci się najbardziej integrują.
W szkole dzieci się nie zintegrują. Potrzebne są zajęcia. Nie wiem, czy nie ma 
pieniędzy na takie zajęcia. Bo jeśli są pieniądze, to dlaczego nie zorganizo-
wać takich zajęć. 
Przewodniczący Rady – wszystko co się wiąże, to się wiąże z pieniędzmi.
Pan Sionkowski – ja wiem. Wystąpiłem z propozycją, że  będę przychodził. 
Nie  można. Dopiero jak pismo złożyłem to dostałem odpowiedź pozytywną. 
Czy tak  wygląda współpraca. Chcieliśmy też by ktoś jechał z rodziców. Mam 
pismo, że możemy jechać jako opiekunowie na półkolonie, czy kolonie.  
Przewodniczący Rady – z formalnego punktu widzenia nie wolno, chyba że 
ktoś jest nauczycielem, ma uprawnienia do opieki.
Pan Sionkowski – po sesji Panu pokażę to pismo. 

Punkt 16 – Zakończenie obrad.

O godzinie 1650  Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za przybycie 
i zakończył  obrady.

...............................................................                    ..................................................................
Protokołowała: Grażyna Cisowska                                    Przewodniczący Rady
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